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 وزیرنیرو؛ سدهای لاستیکی سدی فعال و مهم 
برای ذینفعان خواهد بود

ساری- رییسی در مراسم افتتاحیه پویش #هرهفته_الف_ب_ایران سد لاستیکی فرح آباد ساری با 
حضور دکتر اردکانیان وزیر محترم نیرو بصورت ویدئو کنفرانس در تاریخ ۲/۴/١۴٠٠ به فاز بهره برداری 
رس��ید. به گزارش روابط عمومی آب منطقه ای مازندران ، دکتر یخکشی  در ابتدای مراسم با اشاره به 
پروژه های گذش��ته در پویش فوق الاشاره گفت: در ابتدای پویش وعده افتتاح چهار سد لاستیکی در 
مازندران داده ایم که خوشبختانه با کمک حضرتعالی توانستیم سه طرح را تا به امروز افتتاح نماییم که 
با امید خدا چهارمین س��د لاس��تیکی را نیز در ماه های آینده افتتاح خواهیم کرد  وی افزود : سدهای 
لاس��تیکی در بازچرخانی آب کشاورزی نقش بسزایی دارد و در فصول گرم و کم آب تامین کننده آب 
مزارع خواهد بود . مدیرعامل شرکت آب منطقه ای مازندران در ادامه خاطر نشان کرد ؛ با توجه به اینکه 
در حوزه تجن مولفه های متعددی از قبیل، تصفیه خانه آب شرب و پساب، نیروگاه های برقابی، پروژه 
های گردشگری ، سدهای لاستیکی و... در مسیر سد شهید رجایی احداث گردید ، حوزه تجن را بعنوان 
پایلوت در  بهره وری از حوضه آبریز در سطح کشور انتخاب نماییم. در ادامه دکتر اردکانیان وزیر محترم 
نیرو گفت،  س��د  لاستیکی فرح آباد س��اری از طرح های مهم و فعال است که ١۲٠٠ هکتار از اراضی 
کشاورزی را  با هزینه بالغ بر ۲٠ میلیارد تومان مشروب می کند .ایشان افزود، سد مذکور قابلیت تنظیم 
5/5 میلیون متر مکعب آب را دارد و از لحاظ تکنیکال آب ش��یرین رودخانه را از با آب ش��ور دریا جدا 
میکند.اردکانیان تصریح کرد سدهای لاستیکی ظرفیت باز چرخانی آب کشاورزی را داراست. و فضای 

مناسبی را برای گردشگران مهیا خواهد کرد.

مدیر عامل آبفا مازندران:

صرفه جویی ، مهمترین روش مدیریت مصرف و گذر 
از تنش آبی است

ساری- رییسی سطح آب زمین رو به کاهش و طبیعت به شدت در رنج  و عذاب است اما با اندکی 
صرفه جویی در مصرف آب آینده همه ما تضمین خواهد ش��د. به گزارش روابط عمومی ش��رکت آب و 
فاضلاب مازندران ؛ مهندس بهزاد برارزاده سرپرست شرکت در گفتگویی ضمن گرامیداشت هفته صرفه 
جویی در مصرف آب اظهار داش��ت: ۷٠% زمین از آب پوشیده شده، اما تنها ١% آن در دسترس است. 
کش��ور ما در منطقه خشک و نیمه حش��ک قرار دارد و با اینکه مازندران از دیرباز استانی پرآب قلمداد 
میشد اما به دلیل افزایش جمعیت طی سالهای گذشته و استفاده بی رویه از منابع آبی و نیز تغییر اقلیم 
و خشک شدن بسیاری از چاهها و چشمه ها، قطعا پرآبی در مازندران توهمی بیش نیست.  وی صرفه 
جویی در مصرف آب را بهترین راهکار برای گذر از تنش آبی خواند و گفت: همه ساله در راستای تاکید 
بر ضرورت صرفه جویی در مصرف آب،  هفته اول تیر ماه به هفته صرفه جویی در مصرف آب نامگذاری 
شده است و می طلبد همه مردم به منظور استفاده بهتر و درست از آب و جلوگیری از ایجاد خشکسالی، 
صرفه جویی و مدیریت مصرف را جدی بگیرند. مهندس برارزاده افزود: رعایت اصول صرفه جویی جزء 
انکارناپذیری از زندگی ماست، صرفه جویی در مصرف آب برای نجات و دوام زندگی در زمین به عنوان 
یک اصل اساسی ، به نیاز همه ما تبدیل شده است و با مشاهده وضعیت فعلی آب  و کاهش بارندگیها و 

ذخایر آبی لازم است که هر قطره آب را ذخیره کنیم.

قطع برق دستگاه های اجرایی پرمصرف در ۴ شهر مازندران
 ساری- رییسی برق ۲۱ اداره ، مراکز تفریحی و دانشگاه ها به علت رعایت نکردن الگوی مصرف در ۴ 
شهر مازندران قطع شد. سرپرست شرکت توزیع برق مازندران گفت: پنج روز گذشته برق ۲۱ دستگاه 
اجرایی و اداری استانی و شهرستانی در ساری ، قائمشهر ، بابل و آمل براساس مصوبه ۹ خرداد هیات 
وزیران که همه دس��تگاه های اجرایی، ادارات، بانک ه��ا و نهاد های عمومی غیردولتی را ملزم به رعایت 
معیار های مصرف بهینه برق و کاهش آن به میزان ۵۰ درصد، نسبت به سال گذشته شده کرده بود تا 
اطلاع بعدی قطع شد. سید کاظم حسینی کارنامی افزود: پایش مصرف برق در ۵۰۶ دستگاه اداری و 
اجرایی در مناطق زیر پوشش این شرکت با توجه به سیاست های ابلاغی از سوی توانیر و لزوم مدیریت 
بار مصرفی ادارات تا پایان پیک در سطوح مختلف بصورت روزانه انجام می گیرد. او گفت: دستگاه های 
اجرایی ، اداری یا مجموعه هایی مانند بانک ها الگوی مصرف وکاهش ۵۰ درصدی مصرف برق را رعایت 
نکنند ، ابتدا به آن ها اخطار داده می ش��ود و در نوبت دوم نیز نس��بت به قطع موقت برق تا زمان اصلاح 

وضع اقدام می شود.

برگزاری کارگاه توجیهی با حضور فرمانده یگان حفاظت برای 
نیروهای صیانتی ،قرقبانان و نگهبان های ایست بازرسی منابع طبیعی

 ساری- رییسی به گزارش روابط عمومی اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری مازندران-ساری جناب 
س��رهنگ ذکریایی فرمانده یگان حفاظت اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری مازندران-س��اری برای 
توجیه نیروهای صیانتی اعم از قرقبانان و نگهبان های ایست بازرسی منابع طبیعی به ظرفیت ۱۲۰ نفر 
با حفظ پروتکل های بهداشتی در فضای باز اداره کل منابع طبیعی مازندران ساری کارگاهی برگزار گرد 
که در این کارگاه فرمانده یگان حفاظت اداره کل نسبت به آموزش نیروهاو آشنایی انان با دستورالعمل 
های سازمانی یگان و توجه به امر حفاظت و صیانت از منابع انفال و حفظ نظم وانظباط کلیه نیروهای 
حفاظت سخنانی نموده واعلام داشته نیروها ی حفاظتی می بایست ملبس به لباس فرم وپوتین وآرم 
وعلام یگان باشند وانظباط می بایست در سرلوحه کارکلیه ی نیروهای حفاظتی قرار گیرد در ادامه حاج 
آقا عبدی مسول دفتر نماینده گی ولی وفقیه در خصوص توجه به فرهنگ منابع طبیعی واهمیت جایگاه 

حفاظت بیاناتی را فرموده اند.

 کسب رتبه ۴ کشوری مخابرات منطقه گلستان
در شاخص دیدارها و ملاقات های مردمی  

 مخابرات منطقه گلستان در شاخص ملاقات مردمی و دیدار چهره به چهره رتبه ۴ کشوری را کسب 
کرد. به گزارش اداره روابط عمومی مخابرات منطقه گلس��تان، دکتر غلامعلی ش��همرادی با اعلام این 
مطلب افزود: بر اساس ارزیابی بعمل آمده از عملکرد مدیران مناطق مخابراتی استان های سراسر کشور 
در شاخص دیدارهای چهره به چهره ) ملاقات مردمی ( مخابرات منطقه گلستان با اختلاف بسیار کم  
موفق به کسب رتبه ۴ کشوری شد. وی با اشاره به تاکید مقام معظم رهبری در این زمینه که فرمودند:" 
مسئولین باید در هر مقام و جایگاهی که هستند همواره اهتمام و توجه به مردم داشته باشند ." گفت: 
ادای وظیفه می دانم که با مراجعین حضوری به گفتگو نشسته و از نزدیک با مسائل و مشکلات مطروحه 
از سویشان آگاهی پیدا کنم.  مدیر مخابرات منطقه گلستان رسیدگی به مسائل طرح شده در ملاقاتهای 
مردمی و دیدار چهره به چهره با مردم را اولویت کاری خود دانست و تاکید کرد این موارد در اسرع وقت 

در بخشهای مختلف بررسی ، رفع و به مراجعه کنندگان پاسخ داده خواهد شد.

عکاسان حرفه ای نشریات و خبرگزاری های استان 
کردستان از پروژه های گازرسانی بازدید کردند

سنندج – عصر آزادی : عکاسان حرفه ای نشریات و خبرگزاری های استان برای تهیه گزارش تصویری 
از پروژه های گازرسانی  به مجتمع های روستایی شیان و توریور ، دولاب و تکیه حاج شیخ هادی هاشمی  
بازدید بعمل آوردند. در حاشیه این بازدید مهندس احمد فعله گری حرفه عکاسی در اطلاع رسانی را 
مهم توصیف کرد و گفت : عکاسی حرفه ،  تخصص هنرو صنعتی  است  که وقایع مهم را در تاریخ تصویر 
به ثبت می رساند و عکاس هنرمندی است که با خلاقیت و ابتکار لحظات زیبایی از زندگی اجتماعی، 
اقتصادی، فرهنگی و تجاری را ثبت و ضبط می کند. فعله گری در مورد اهمیت عکاسی در روزنامه نگاری 
و تأثیر بیشتر تصویر نسبت به متن اشاره کرد و گفت :  تصویر، نگاه و تمرکز مخاطب را به سوی خود 
جلب می نماید و در بحث مصاحبه ها و گزارش های خبری، مستندکردن واقعه می تواند اثرگذاری بیشتری 
برای پیام و پذیرش آن از سوی مخاطب به  همراه آورد.  وی خاطر نشان کرد : در روزنامه نگاری عکس، 
اعتبار بیشتری به محتوا می بخشد و گاهی  عکاسی مستند مسائل و مشکلات جامعه را به نحو مطلوب  
برجس��ته س��ازی  می کند و ذهن جامعه و مسئولین را برای رفع مشکلات بینا می کند. عکاسان برای  
ثبت مش��قات و دش��واری های عملیات گازرسانی و صعوبت انجام پروژه در مناطق کوهستانی و دور از 
دسترس از پروژه گازرسانی به مجتمع روستایی شیان و توریور ، دولاب و تکیه حاج شیخ هادی پس از 
مسیری دشوار و کوهستانی و صعب العبور و استفاده از خودروهای عملیاتی ازاین پروژه ها  بازدید و از 
نزدیک شاهد نحوه اجرای خطوط گازرسانی بوده و لحظات زیبای خدمات رسانی را بصورت حرفه ای 
به تصویر کشیدند. دراین بازدید فرشید اردلان )خبرگزاری ایسنا (، سید محمد لطیف حسینی نصب 
)خبرگزاری ایلنا( ، بختیار صمدی )خبرگزاری فارس (، کیوان فیروزه ایی )خبرگزاری تسنیم ( ، آریان 
نصرالهی )خبرگزاری صدا وسیما (، عرفان کرمی )خبرگزاری موج ( ، هژیر الله مرادی )هفته نامه روژان (، 
سید مصلح پیرخضران )خبرگزاری ایرنا( ، نوید صید مرادی)خبرگزاری آنا( حضور داشتند. گفتنی است  
پروژه مجتمع روستایي شیان و توریور  شامل ۲ روستا شیان و توریور  است که لوله گذاري به طول ۲۲ 
هزار متر پیش بیني شده است که تاکنون ١١5٠٠متر از آن اجراء گردیده است و پیش بیني مي گردد 
33٠ مورد انشعاب نصب گرددو هزینه اجراي این پروژه به بیش از 5٠ میلیارد ریال مي باشد.  در مورد 
پروؤه گازرسانی به روستای دولاب و تکیه شیخ هادی نیز باید گفت برای اتمام این پروژه نیاز است  ١8 
هزا متر لوله گذاری در سایزهای مختلف انجام گیرد که تاکنون ۲ هزار متر از آن اجراء گردیده است و 

علمک های پیش بینی شده برای این پروژه ١٠٠ مورد می باشد.
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خبار شهرستان ا
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جمع�ه  ام�ام  و  آذربایجان ش�رقی  در  فقی�ه  ول�ی  نماین�ده 
مداف�ع  ش�هدای  کار  ارزش  زم�ان،  گذش�ت  گف�ت:  تبری�ز 
نمای�ان بیش�تر  کلم�ه  وح�دت  ایج�اد  زمین�ه  در  را   ح�رم 

خواهد کرد.
حجت الاسلام س��یدمحمدعلی آل هاشم روز جمعه در سالگرد شهید 
مداف��ع حرم حامد جوانی در گلزار ش��هدای وادی رحم��ت تبریز، افزود:  

وح��دت کلم��ه ای که مدافعان ح��رم ایجاد کردند، همان ش��عار نهضت 
اسلامی است که حضرت امام )ره( بارها بر آن تاکید داشتند.

وی گف��ت:  دفاع از حریم اهل بیت)ع(، جنگ با دش��من در بیرون از 
مرزهای ایران و ش��هادت در غربت س��ه ویژگی بارز شهدای مدافع حرم 
اس��ت. وی اضافه کرد: در صورتی که در راه حق ثابت قدم و به یک روند 

پایدار باشیم، خداوند ضامن پیروزی ما در هر میدانی شده است.

مدی�ر جهاد کش�اورزی مرن�د با بی�ان اینکه 
کش�ت گردو به عن�وان یک محص�ول پربازده و 
س�ودآور در مناطق کوهس�تانی این شهرستان 
مورد اس�تقبال باغداران اس�ت، گفت: مدیریت 
جه�اد کش�اورزی در قالب طرح تغیی�ر الگوی 
 کشت، از کاشت گردو در اراضی شیبدار حمایت

می کند.
عل��ی صی��ادی در گفت و گو با خبرن��گاران با بیان 
اینکه مس��احت کل باغ های شهرستان مرند بیش از 
۱۱ هزار هکتار اس��ت که از این میزان بیش از یکهزار 
و ۳۰۷ هکتار درختان گردو می باشد، افزود: در طول 
س��ه سال گذش��ته در مجموع حدود ۴۵.۵ هکتار باغ 
شامل چهار هزار و ۵۵۰ اصله درخت از باغات گردوی 
شهرس��تان مکان یابی و سرش��اخه کاری انجام شده 

است.
وی ب��ا بیان اینکه تعویض تاج باغات نابالغ نس��بت 
ب��ه بال��غ از اولوی��ت بیش��تری برخوردار می باش��د، 
خاطرنش��ان ک��رد: چون درخت��ان در مرحل��ه نابالغ 
ب��ه باردهی نرس��یده اند ح��ذف یا کاه��ش محصول 
ناش��ی از تعویض تاج ناچیز اس��ت و با توجه به اینکه 
حج��م ت��اج درخت ک��م ب��وده و نیز قطر ش��اخه ها 
 کوچک اس��ت از ای��ن رو هزینه ه��ای اجرایی آن نیز

کمتر است.
مدیر جهاد کشاورزی شهرستان مرند با بیان اینکه 
به��ره ب��رداران و تولیدکنن��دگان محص��ول گردو در 
مناطق مختلف شهرستان مرند بیشتر از ارقام بذری و 

محلی اس��تفاده ک��رده اند که از تن��وع ژنتیکی بالا و 
ع��دم یکنواختی و حساس��یت به آف��ات و بیماری ها 
برخوردار هستند، گفت: هیچ اقدامی بدون تحقیقات 
و مطالع��ه همه جانبه به نتیجه مطلوب نمی رس��د و 
یکی از اهداف سازمان جهاد کشاورزی استان، اصلاح 
نژاد اس��ت تا ارقامی با بازدهی بالا و مقاوم تولید کند، 
زیرا این گونه ها در مناطق مختلف پراکنده و توس��ط 
باغداران تقویت شده اند و باغداران از روش های نوین 

باغداری استفاده نمی کنند.
صی��ادی افزود: گردو به عنوان یک محصول پربازده 
و س��ودآور بخصوص در مناطق کوهستانی شهرستان 
مورد اس��تقبال باغداران بوده و شناسایی زمین های 
شیب دار و حمایت مدیریت جهاد کشاورزی در قالب 
طرح تغییر الگوی کش��ت در اراضی ش��یبدار در حال 

اجرا می باشد.
شهرس��تان مرند با ۲۵۰ هزار نف��ر جمعیت در ۶۰ 

کیلومتری شمال غرب تبریز واقع است.

فرمان�دار ویژه مرند گفت: منتخبان ش�ورای 
اس�لامی ش�هر باید کلان نگر بوده و ب�ه دنبال 

تحول و ایجاد توسعه در شهرستان باشند.
داود گرشاس��بی در دی��دار منتخب��ان م��ردم در 
ش��وراهای اس��لامی ش��هر مرند اظهار کرد: فرصت 
خدمت گذاری برای ش��ما بر پایه اعتماد مردم فراهم 
شده و شما نیز باید از این اعتماد مردم در جهت رفع 

مشکلات شهر و مردم استفاده کنید.
وی با اش��اره به ضرورت وجود همبستگی و تعامل 
بی��ن اعضای ش��ورا گف��ت: برنامه ریزی ب��رای رفع 
مشکلات شهر، جذب سرمایه گذار، معرفی پتانسیل 
ه��ا و ظرفیت های ش��هر برای جذب س��رمایه گذار، 
ایجاد زیرس��اخت برای جذب گردش��گر، تهیه برنامه 
چهار س��اله و اولویت بندی مس��ائل و مشکلات مهم 
ش��هر از جمله مواردی اس��ت که باید در دستور کار 
ش��ورا قرار گیرد. فرماندار مرند با اش��اره به خدمات 
انجام شده در ادوار شوراها، خاطرنشان کرد: شوراهای 

ادوار قبلی زحمات زیادی را در شهرستان کشیدند و 
فضای شهر را تثبیت کردند.

وی ب��ا بی��ان اینکه مردم به دنبال تغییر هس��تند، 
اظهار ک��رد: وضع فعلی شهرس��تان در ش��ان مردم 
نیس��ت و باید ب��رای برون رفت از ای��ن وضع، برنامه 
مدون برای افق چهار ساله تنظیم کنید تا بعد از چهار 

سال عملکردی موفق و مردم پسند داشته باشید.
گرشاس��بی افزود: ایجاد درآمدی پای��دار و متنوع 
برای ش��هرداری، اصلاح نیروی انس��انی و اس��تفاده 
از افراد کارش��ناس و شایس��ته، اس��تفاده از ظرفیت 
نخبگان، برخورد جدی با تخلفات س��اختمانی، توجه 
به امنیت س��رمایه گذار و بازگش��ت سرمایه از جمله 
مواردی هستند که باید بیشتر مورد توجه قرار گیرد.

وی تاکی��د کرد: برای رفع مش��کلات، دنبال مقصر 
نباشیم و بیشتر به فکر آینده و رفع مشکلات باشیم.

فرمان��دار مرند با تاکید ب��ر وجود نگرش کلی برای 
رفع مشکلات ش��هر اظهارکرد: توسعه متوازن شهر، 
اصلاح حوزه ذهنی و رفتاری، فرهنگ سازی و انجام 
کارهای فرهنگی، ارتباط بیشتر با مردم، اولویت بندی 
و برنامه ریزی برای ایجاد توسعه و تحول در شهر باید 

جز برنامه های شوراهای جدید باشد.
وی گفت: ب��ا ایجاد وحدت و تعامل بین اعضاء می 
توان بر مش��کلات پیروز شده و شهری در شان مردم 

عزیز شهرستان داشته باشیم.
شهرس��تان مرند با ۲5٠ ه��زار نفر جمعیت در ۶٠ 

کیلومتری شمال غرب تبریز واقع است.

 جهاد کشاورزی مرند از کاشت گردو در اراضی شیبدار
حمایت می کند

فرماندار مرند: 

منتخبان شورا به دنبال تحول و توسعه شهر باشند

ش�هردار تبریز از پایان کف س�ازی معابر عموم�ی بازار تاریخی 
تبریز خبر داد و گفت:برای ای�ن منظور حدود ۱۰۰ میلیارد تومان 

هزینه شده است.
ایرج شهین باهر در مراسم افتتاح پروژه های منطقه تاریخی و فرهنگی 
تبریز، اظهار کرد: بازار تبریز به نوعی نماد هویت و تاریخ ش��هر  به شمار 

می آید که باید آن را احیا و به یک جاذبه گردشگرپذیر تبدیل کنیم.
وی افزود: اعتبار تبریز مدیون این بازار است و اگر امروز افتخار می کنیم 

که شهر بدون گدا هستم، مرهون همین بازار و خیران است.
شهردار تبریز با تاکید بر ضرورت توجه به ابعاد گردشگری بازار تاریخی 
تبریز، گفت: با رونق گردش��گری، اقتصاد اصناف بازار پویا شده و اقتصاد 
قوی، اداره ش��هر را تس��هیل می کند و اگر اقتصاد شهروندان خوب باشد، 

اقتصاد مدیریت شهری نیز خوب می چرخد.
شهین باهر خاطرنشان کرد: با این که امور مربوط به بازار تاریخی تبریز 
بر عهده س��ازمان میراث فرهنگی است، اما ش��هرداری تبریز در مواقعی 
که نیاز باش��د، منتظر بروکراسی  اداری نمی ماند و به صورت نیابتی وارد 

عمل می شود.
وی افزود: تقریبا تمامی معابر اصلی بازار تبریز در این دوره از مدیریت 
ش��هری کف سازی و جداره س��ازی شده اس��ت؛ حتی ما اعلام آمادگی 
کرده ای��م که نیمی از هزینه های کف س��ازی و جداره س��ازی معابر غیر 

عمومی بازار را نیز تامین می کنیم.
ش��هین باهر خاطرنش��ان کرد: در صورت رضایت اصناف و کسبه بازار، 
اح��داث پی��اده راه جمهوری می تواند در رونق کس��ب و کار این منطقه 

بسیار تاثیرگذار شود.

شهردار تبریز همچنین با اشاره به دغدغه شهرداری تبریز در خصوص 
تامین حمل و نقل عمومی مرکز شهر، گفت: توسعه حمل و نقل عمومی 
برای ایجاد آرامش در بازار و جلوگیری از تخریب آن، بس��یار مهم اس��ت 
و بر این اس��اس شهرداری تبریز به صورت جدی این موضوع را پیگیری 

می کند.
وی با بیان این که برای آبادانی هرچه بیش تر شهر لازم است شهروندان 
و مدیریت شهری به صورت تنگاتنگ در تعامل باشند، افزود: این که امروز 
ما در س��طح کش��ور و جهان به نداشتن معتاد متجاهر یا تکدی گری در 
سطح شهر افتخار می کنیم، در سایه حساسیت شهروندان نسبت به این 

موضوع است.
بازار تبریز، با حدود یک کیلومتر مربع مساحت، بزرگ ترین و مهم ترین 
بازار سرپوش��یده در س��طح جهان به ش��مار می رود که در س��ال ١38۹ 
خورش��یدی در فهرست میراث جهانی یونسکو به ثبت رسیده  است؛  این 

بازار از بازارچه ها، دالان ها، تیمچه ها، س��راها و کاروانس��راهای متعددی 
تشکیل یافته است؛  پیش تر به جهت قرارگرفتن شهر تبریز بر سر چهارراه 
جاده ابریش��م و گذر روزانه هزاران کاروان از کشورهای مختلف آسیایی،  
آفریقای��ی و اروپای��ی از آن، این ش��هر و ب��ازار آن از رونق بس��یار خوبی 

برخوردار بوده است.
این بازار حدود 3 سده پیش و پس از وقوع زمین لرزه تاریخی تبریز در 
سال ١١۹3 قمری توسط نجفقلی خان دنبلی، حاکم وقت تبریز، بازسازی 
شده اس��ت؛  بازار تبریز در س��ال ١35۴ خورشیدی در فهرست آثار ملی 

ایران به ثبت رسید.
تاریخ بنای این مجموعه مشخص نیست؛ ولی بسیاری از جهان گردانی 
که از س��ده چهارم هجری تا دوره قاجاری��ان از این بازار بازدید کرده اند، 
درب��اره آن اطلاعات��ی ارائه داده ان��د؛ ابن بطوطه،  مارکو پولو، جاکس��ن، 
اولیای چلبی،  یاقوت حموی،  گاسپار دروویل، الکسیس سوکتیکف،  ژان 
ش��اردن،  اوژن فلاندن، جان کارت رایت، جملی کاردی، کلاویخو، رابرت 
گرنت واتس��ن،  حمدالله مستوفی و مقدس��ی از رونق و شکوه بازار تبریز 

تمجید کرده اند.
ب��ازار تاریخ��ی تبریز با داش��تن ح��دود 5٬5٠٠ باب حج��ره، مغازه و 
فروش��گاه، ۴٠ گونه شغل، 35 باب سرا، ۲5 باب تیمچه، 3٠ باب مسجد، 
۲٠ ب��اب راس��ته و راس��ته بازار، ١١ باب دالان، 5 باب حم��ام و ١۲ باب 
مدرسه، به عنوان اصلی ترین مرکز داد و ستد مردم تبریز و ایران شناخته 

می شود.
در سال ۲٠١٠ نیز این مجموعه با شماره ثبت ١3۴۶ به عنوان یکی از 

میراث جهانی ایران در فهرست میراث جهانی یونسکو به ثبت رسید.

اتمام کف سازی معابر بازار تاریخی تبریز

رئی�س اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کش�اورزی البرز با بیان 
اینکه البرز ظرفیت های بس�یاری در ح�وزه صنعت دارد، گفت: 

اتاق بازرگانی البرز خانه همه فعالان تولیدی و صنعتی است.
 پرهام رضایی در نشس��ت با مدیران ش��هرکهای صنعتی استان که در 
محل اتاق برگزار ش��د، اظهار داشت: راه اندازی میز خدمت توسط اتاق 
بازرگانی در سطح شهرک های صنعتی استان از اهدافی است که مدنظر 
ق��رار داده ایم، البته در مورد ضرورت انجام آن نیاز به مش��ورت مدیران 

شهرک های صنعتی استان است.
وی ب��ا بی��ان اینک��ه در ص��ورت ارائه درخواس��ت از س��وی مدیران 
شهرکهای های صنعتی استان این میز خدمت در شهرکهای مورد نظر راه 
اندازی می شود ، افزود: انتظار ما این است که یک نفر به عنوان نماینده 
از صنعتگ��ران یک ش��هرک صنعتی و رابط میان آنج��ا و اتاق بازرگانی 
تعیین شود، مشاورانی هم در زمینه های مختلف مالیاتی، حقوقی و بیمه 

از سوی اتاق در پشت این میز خدمت حضور خواهند یافت.
رضای��ی با این توضی��ح که در تعریف اهداف راه ان��دازی میز خدمت، 
بررسی مشکلات در زمینه صدور کارت بازرگانی هم با حضور کارشناسان 
اتاق در دس��تور کار اس��ت ، تش��ریح کرد: هدف متعالی از این اقدامات، 
تسهیل گری در مسیر دریافت خدمات و مشاوره در حوزه بانکی و تامین 

اجتماعی برای صنعتگران است.
وی در بحث تصمیماتی که برای گسترش دامنه فعالیت کمیسیون های 
تخصصی اتاق البرز مدنظر است، گفت: انتخابات میان دوره کمیسیون های 

هفتگانه اتاق بازرگانی البرز نزدیک است.
رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی البرز عنوان کرد : اتاق 
بازرگانی البرز ظرفیت کمیسیون ها را از نظر تعداد اعضا ارتقاء داده و بر 

این اساس تعداد نفرات عضو کمیسیون از ۱۵به ۲۵ نفر رسیده است.
وی با بیان اینکه مباحث و مش��کلات طرح ش��ده در کمیس��یون های 
تخصص��ی اتاق در واقع خوراک س��رفصل های نشس��ت ها با مس��ئولان 

دولتی است، گفت: هرچه جلسات کمیسیون ها پربارتر باشد و مشکلات 
موش��کافانه تر و س��ریعتر بررسی ش��ود، بعد مطالبه گری ما از دولت و 

مسئولان مربوطه هم کارشناسانه تر خواهد بود.
رضای��ی خط��اب به مدیران ش��هرک های صنعتی اس��تان که پل های 
ارتباطی بیشتری با صاحیان صنایع استان دارند، گفت: برای ایفای نقش 
پر رنگ تر کمیس��یون های اتاق در بدنه کارشناس��ی مسائل درخواست 
می ش��ود که نمایندگان بیش��تری از ش��هرک های صنعتی که عضو اتاق 
هستند و یا کارت بازرگانی دارند در جلسات کمیسیون ها حضور یابند.

وی تاکید کرد: مدیران واحدهای صنعتی فعال در ش��هرک های صنعتی 
که هنوز جزو بدنه اتاق نیس��تند را به دریاف��ت کارت عضویت اتاق و یا 

کارت بازرگانی دعوت می کنیم.
رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی البرز با اشاره به اینکه 
نزدیکی به پایتخت و وجود بیش از ۱۶۰ برند ملی از جمله ظرفیت های 
این اس��تان است، افزود: بس��یاری از صاحبان صنایع استان کوتاه بودن 
مسیر دسترسی به پایتخت را فرصتی برای ارتباط نزدیکتر و مستقیم تر 
با مسئولان ملی می دانند، در حالی که از نظر کارشناسانه حل خیلی از 

مسائل باید بر اساس سلسله مراتب از درون استان پیگیری شود.

وی با اش��اره به افزایش دس��ت اندازهای س��د راه تولید و صنعت در 
یکس��ال اخیر ادامه داد: اتاق البرز خانه هم��ه فعالان تولیدی و صنعتی 
اس��ت، وقتی س��اختار این خانه تقویت ش��ود، صدای ما رساتر به گوش 
مسئولان می رسد و گره گشایی از مشکلات هم در ابعاد بزرگتر و چند 

بعدتری خواهد بود.
رضایی معتقد اس��ت که با توجه به اینکه دولت جدید در حال ش��کل 
گیری اس��ت و طبق وعده های داده ش��ده آرمان ه��ای مهمی در بخش 
ه��ای مختلف از جمله حوزه اقتصاد و حمای��ت از صنعت و تولید دارد، 
بخش خصوصی هم برای بالا بردن قدرت چانه زنی و مطالبه گری خود 

از دولت سیزدهم باید به همبستگی بیشتری برسد.
وی ب��ا بیان اینکه اتاق های بازرگانی قدرت اجرایی ندارد که به عنوان 
نمونه بتواند برای حل مس��ائلی مانند قطع��ی برق در واحدهای صنعتی 
به تولید انرژی بپردازد، گفت: اما می توانیم برای تامین آن از مس��ئولان 
دولتی دادخواهی کنیم و برای انجام سریعتر آن نظرات کارشناسانه ارائه 

دهیم، در یکسال اخیر این بدنه را قویتر کرده ایم.
رئیس اتاق بازرگانی البرز پیشنهاد داد که در کنار فعالیت های کنونی 
اتاق البرز، با هم اندیشی مدیران شهرک های صنعتی دبیرخانه جداگانه 
ای با تعیین دس��تور جلس��ات تخصصی و کارشناس��ی ب��رای برگزاری 
یکسری نشس��ت های تخصصی دیگر پایه ریزی شود، در کنار آن برای 

دعوت از مسئولان ملی و استانی هم برنامه ریزی شود.
وی در ادام��ه عنوان کرد: تا پایان س��ال ج��اری بیش از ۶۰۰ تا ۷۰۰ 
کارت بازرگان��ی فع��الان اقتصادی که خارج از البرز صادر ش��ده به اتاق 
بازرگانی البرز ارجاع داده میشود و با این احتساب تا ابتدای سال ۱۴۰۱ 

بیش از ۹۰ درصد این کارت ها به استان باز می گردد.
رضایی تاکید کرد: فعالان اقتصادی استان برای اینکه بتوانند به عنوان 
عضو رسمی در جلسات کمیسیون های اتاق بازرگانی البرز حضور یابند، 

باید کارت بازرگانی و یا کارت عضویت اتاق را دریافت کنند.

اتاق بازرگانی البرز خانه همه فعالان تولیدی و صنعتی است

گذشت زمان ارزش کار شهدای مدافع حرم را 
نمایان تر می کند

امام جمعه تبریز:

 چند طرح عمرانی
و خدماتی در شهر 
 بخشایش هریس
افتتاح شد

چند طرح عمرانی و خدمات شهری با ۳۰ میلیارد و ۱۹۰ میلیون ریال هزینه کرد در 
شهر بخشایش هریس به بهره برداری رسید.

ش��هردار بخشایش در مراسم افتتاح این طرح ها گفت: افتتاح کارگاه تولید قطعات بتنی در 
زمینی به مس��احت یکهزار و ۲٠٠  مترمربع برای تولید انواع جدول، پازل، کفپوش بتنی و 

بلوک ساختمانی با هزینه کرد ١۲میلیارد و ۷٠٠میلیون یکی از این طرح ها می باشد.
مجید  عطاری خاطرنش��ان کرد:، افتتاح س��اختمان آتش نشانی و خدمات ایمنی با زیربنای 
5٠٠ مترمربع، باش��گاه فرهنگی ورزش��ی شهرداری بخش��ایش با زیربنای 3٠٠ مترمربع در 

مجموع با هزینه کرد ١۴ میلیارد ریال و افتتاح روش��نایی کمربندی 35متری امام حس��ین 
ب��ه طول یک کیلومتر با همکاری ش��رکت توزیع برق اس��تان با هزینه کرد س��ه میلیارد و 

۴۹٠میلیون ریال از دیگر طرح هایی است که امروز افتتاح شد.
بخش��ایش یکی از شهرهای استان آذربایجان شرقی اس��ت که در بخش مرکزی شهرستان 

هریس واقع شده است.
جمعیت این شهر، طبق سرشماری عمومی نفوس و مسکن سال ١3۹٠ خورشیدی، افزون بر 

5 هزار نفر است و از این جهت، سومین شهر پرجمعیت شهرستان به شمار می رود.


